

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်ပျက်ဆီးနိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ် ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ် စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
"Is Burma setting ASEAN's new standard?"
 ဖြစ်ပါတယ်။ (ဇူလိုင် ၂၉ ၂၀၁၆ ရိုက်ကူးသည်။)

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀၄၈၈ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ “မြန်မာဟာ အရှေ့တောင် အာရှနိုင်ငံတွေရဲ့ ရှေ့ဆောင် ဖြစ်လာမလား” ဆိုတဲ့ ဒီဘိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လာမည့် ငါးနှစ်တာကာလ အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို လွတ်လွတ် လပ်လပ်တက်တက်ကြွကြွ ဘက်လိုက်မှုကင်းကင်း ဖော်ဆောင်လာနိုင်မည်ဆိုလျှင် မြန်မာနိုင်ငံသည် နိုင်ငံတကာ သံခင်း တမန်ခင်း၌ ဗျူဟာမြောက် ထိပ်တန်းအဆင့် ဝင်လာနိုင်ခြေရှိပါသည်။ လူထုခေါင်းဆောင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားဆက်ဆံရေး သမိုင်းသစ်ကို ထုဆစ်နိုင်မည့်အပြင် အရှေ့တောင် အာရှနိုင်ငံများ အဖွဲ့ (အာဆီယံ)ကို နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေးမျက်နှာစာတွင် ပိုမို သော့ချက်ကျ အရေးပါလာရေး လမ်းခင်းပေးလာနိုင်ဖွယ်ရှိသည်ဟု နိုင်ငံရေးလေ့လာသူဒေါက်တာရန်မျိုးသိမ်းကဆိုထားသည်။

ထို့အတူ ပြီးခဲ့သည့်ဖွန်လ ၇ ရက်နေ့က စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာလီရှန်လွန်း၏ မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်တွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးတွဲပြုလုပ်သော အာဆီယံအစည်းအဝေးများ၌ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်များကိုယ်စား ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပေးရန် ကမ်းလှမ်းခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတကာတွင် လူသိထင်ရှားဖြစ်သည့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ NLD ပါတီမှ တက်ရောက်လာသည့် အစိုးရသစ်လက်ထက်အစတွင်ပင် ယခုကဲ့သို့သောအာဆီယံ၏ သဘောထားကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသောအာဆီယံတွင်ဦးဆောင်နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ်သို့ တက်လှမ်းနိုင်မည်လားဟု မျှော်လင့်မှုများကို တွေ့လာရသကဲ့သို့အာဆီယံနှင့် ဆက်ဆံမှုမှတစ်ဆင့် မြန်မာ့အကျိုးစီးပွားအတွက် မည်မျှဆောင်ကြဉ်းနိုင်မည်ဆိုသည်တို့ကို စိတ်ဝင်တစားရှိလာကြသည်။

နိုင်ငံတကာမှ ပညာရှင်များ၏ အာရုံ၏လာမည့် နှစ်လေးဆယ်အတွင်း စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှုန်းကို လေ့လာထားမှုများအရလည်း တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဗီယက်နမ်၊ လာအို၊ ကမ္ဘောဒီးယား ၊ မြန်မာ တို့ကို တတိယအဆင့်ဖွံ့ဖြိုး လာသော နိုင်ငံများနှင့် ဆက်လက်ဖွံ့ဖြိုးမည့်နိုင်ငံများအဖြစ် သုံးသပ်ထားကြရာ ယင်းမှာ ယနေ့ အချိန်အခါဆိုက်ရောက်လှနီးပြီလားဟု မှန်းဆရပေသည်။

တဖက်တွင်လည်း အရေးကြီး ဆောင်ရွက်ရန်လိုနေသည့် ပြည်တွင်းရေးရာကိစ္စများ ရှိနေရာ အာဆီယံမှ လိုအပ်နေသော ဦးဆောင်မှု အခန်းကဏ္ဍအတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း ရှိမရှိ ဝေဖန်မှုများ ဝေဖန်သုံးသပ်မှုများကိုလည်း တွေ့ရသည်ဖြစ်ရာ ယခုတစ်ပတ် ဒီဇိုဘီ ဒီဘိတ်က မတူညီသည့် အမြင်ရှုထောင့်တို့မှ အထက်ပါအကြောင်းအရာအပေါ် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည်ဖြစ်သည်။

သူတို့အမြင်

“အာဆီယံနိုင်ငံတွေဟာ အတူလက်မတွဲရင် ဒီနိုင်ငံတွေချည်းပဲ ဒုက္ခခံစားကြရမှာ မဟုတ်ဘူး၊ တကမ္ဘာလုံး ခံစားကြရမှာ”

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် - နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး။

“အားလုံးသိထားကြတဲ့အတိုင်းပဲ ကျွန်မတို့ရဲ့ နိုင်ငံဟာ အရှေ့တောင်အာရှနဲ့ တောင်အာရှ ဒေသတွေ ဆက်စပ် ဆုံစည်းတဲ့နေရာမှာ တည်ရှိနေတယ်။ ပြီးတော့ မြောက်ဘက်မှာ တရုတ်နဲ့ နယ်နိမိတ်ဆက်စပ်နေတာကြောင့် အရှေ့ဖျားဒေသနဲ့ ဆက်နွယ်နေတယ်လို့လည်း ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ဒီလိုထူးခြားတဲ့ ပထဝီဝင် တည်နေရာကြောင့် စိန်ခေါ်မှုတွေ အများကြီးရှိနေနိုင်တာလည်း အမှန်ပါပဲ။ ဒီစိန်ခေါ်မှုတွေကို ဒေသတွင်းတင်မကဘဲ တစ်ကမ္ဘာလုံးနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ သာယာဝပြောမှု၊ ခင်မင်ရင်းနှီးမှုအတွက် အခွင့်အလမ်းတွေအဖြစ် ပြောင်းလဲသွားနိုင်ဖို့ ကျွန်မတို့ မျှော်လင့်တယ်”

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် - နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး။

“ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က နိုင်ငံတကာက လေးစားရတဲ့ခေါင်းဆောင်ပါ။ အာဆီယံက သေးငယ်တဲ့ ဒေသဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းပါ။ အာဆီယံရဲ့အသံက သိပ်မကျယ်ဘူးဖြစ်နေတော့ စင်ကာပူ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာလီရှန်လွန်းက ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို နိုင်ငံတကာဖိုရမ်တွေမှာ အာဆီယံကိုယ်စား ပါဝင်ဆောင်ရွက်ဖို့ တောင်းဆိုတာပါ”

ဦးဇော်ဌေး - နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်။

“သူ(ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်) ရဲ့ ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်တွေ နဲ့ အကြိမ်ပေါင်းများစွာ တွေ့ဆုံမှုတွေကြောင့် နိုင်ငံတကာအခြေအနေအပေါ် သူ့အမြင်တွေဟာ အာဆီယံအတွက် အသုံးဝင်ပါလိမ့်မယ်။ အာဆီယံအဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့လုံးဆိုတာကို ကိုယ်စားပြုဖို့အတွက် သူနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံဟာ အာဆီယံအမြင် တွေနဲ့ အဆက်အစပ်ရှိ ပူးပေါင်းဖို့ အရေးကြီးပါတယ်”

ကင်္ဂါကင်္ဂါတရာဝန် - ဒေသတွင်း နိုင်ငံရေးလေ့လာသူဝါရင့်ထိုင်းသတင်းစာဆရာ။

- Information links:**
- www.7daydaily.com
- www.myanmartimes.mm.com
- www.burma.irrawaddy.org
- www.dvbdebate.net